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  R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
Nr. IC 6/2664 din 13.03.2013 
 
 
 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat astăzi 12 martie 2013 în şedinţa extraordinară a  
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din 
data de 12 martie 2013 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ 
al Judeţului Bistriţa-Năsăud, începând cu ora 12.00. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr.94 din 11.03.2013, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa 
extraordinară a Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 12 martie 2013 în 
scris, prin invitaţie, telefonic şi prin mass-media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul instituţiei şi 
pe site-ul www.portalbn.ro .  

Din partea aparatului de specialitate participă: Moldovan Grigore Florin – 
administratorul public al judeţului; Mica Oprea – Director executiv; Tiniş Viorel – 
Director executiv; Michiu Victor – Arhitect şef; Jurje Ana – Şef serviciu, Lungu 
Remus – consilier; Răscol Maria – consilier asistent, Vereş Paul – consilier, Palade 
Ionela – consilier asistent, Ivan Bogdan – consilier preşedinte.  

În calitate de invitaţi participã reprezentanţi ai mass-media.            
* 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor 
participanţilor şi declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 

În sală sunt prezenţi 26 consilieri judeţeni şi domnul preşedinte Emil Radu 
Moldovan. 

Lipsesc următorii consilieri judeţeni: Curteanu Eugen-Dicones, Marc Vasile. 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sărut mâna, bună ziua stimaţi colegi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. Aşa 

cum aţi primit în documentele dumneavoastră, am convocat astăzi o şedinţă de 
Consiliu judeţean extraordinară ţinând cont de necesitatea adoptării şi repartizării 
acestor sume din cotele defalcate, respectiv impozitul pe venit şi TVA, pentru ca 
primăriile cele care la rândul lor trebuie să-şi convoace şi ele, să facă dezbaterile 
publice, să-şi poată adopta bugetul în termenul legal până în 5 aprilie dacă nu mă 
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înşel, 45 de zile de la publicarea bugetului naţional în Monitorul Oficial. La ordinea 
de zi avem un punct   

1. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-
teritoriale a sumelor defalcate din unele venituri ale bugetului de 
stat pe anul 2013 şi a estimărilor pe anii 2014-2016: 

2. Diverse. 
Dacă sunt intervenţii din partea dumneavostră? 

 Doamna consilier Săsărman, vă rog. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean- 

 Mulţumesc domnule preşedinte, pe procedură aş dori mai înainte de a 
supune la vot ordinea de zi. Domnule preşedinte vă rugăm să ne spuneţi motivul 
pentru care doi dintre colegii noştri nu au fost convocaţi pentru şedinţa de azi, 
este vorba de domnul Luca Peter şi de domnul Todea Ştefan, cu atât mai mult cu 
cât v-am înaintat compartimentului respectiv procedura prealabilă pentru modul în 
care s-a desfăşurat  şedinţa din 6 martie şi dacă nu aţi fi considerat oportună şi 
prezenţa acestor consilieri până când se reglementa problema sub toate aspectele, 
cu atât mai mult cu cât acum în Consiliul judeţean deţineţi o majoritate. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Vă mulţumesc. Nu am înţeles un lucru, nu am ştiut că domnul Todea este 
coleg cu dumneavoastră la PDL, dar mă rog nu ne-aţi înştiinţat. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Coleg în Consiliul judeţean. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Nu am înţeles eu bine şi o să-l rog pe domnul secretar, nu eu mă ocup de 
partea de convocare a şedinţelor de consiliu, o să-l rog pe domnul secretar să 
răspundă punctual la întrebarea dumneavoastră. 
 Iosif Redl: - secreatrul judeţului – 
 Noi nu am primit nici o plângere prealabilă, nu este înregistrată la Consiliul 
judeţean iar după modificarea noului cod de procedură civilă ştiţi prea bine că 
aceste plângeri se comunică prin instanţă. Mulţumesc. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Pe procedură. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Păi doamna consilier, eu din şedinţa de azi de dezbatere a bugetului, nu 
transform şedinţa într-un dialog între dumneavoastră şi secretarul judeţului. Aţi 
adresat o întrebare, pe acest punct de procedură aveţi conform regulamentului 
dreptul să interveniţi o singură dată, aţi făcut-o aţi primit un răspuns.  

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Vreţi să vă arăt că am înregistrat-o? 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Discuţiile astea se fac cu registratura nu în cadrul şedinţelor de consiliu 
judeţean, doamna consilier. Vă stăm la dispoziţie, aparatul consiliului vă stă la 
dispoziţie să discutaţi absolut toate detaliile după şedinţă. Dar oricum imediat 
după şedinţă, dacă vreţi să informaţi mai mult presa cu mai multe detalii o puteţi 
face imediat după şedinţă, colegii jurnalişti sunt aici ca să vă asculte. Vă rog. 

Iosif Redl: - secreatrul judeţului – 
Dacă e înregistrată doamna consilier, ştiţi prea bine că termenul de răspuns 

la o plângere prealabilă este de 30 de zile. Mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Bun, rugămintea la dumneavoastră dacă mai sunt intervenţii înainte de a 
supune la vot ordinea de zi. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Tot pe procedură, domnule preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Aţi intervenit pe procedură, domnule consilier Urîte, vă rog. 

Urîte Florin:- consilier judeţean – 
 Domnule preşedinte, desigur că mi-ar face plăcere ca domnul secretar să 
răspundă totuşi mai prompt şi mai clar. De asemenea am o rugăminte, şedinţele 
de consiliu să fie anunţate mai repede pentru că nu toţi lucrăm în sistemul bugetar 
şi avem şi problemele personale şi lucrăm în mediul privat şi acum eu trebuie să 
stau, nu mai pot să-mi fac un program de delegaţie şi am mai cerut chestia asta. 
Culmea culmilor că aflu mai nou din presă că sunt consilii organizate şi nu de la 
instituţia Consiliului judeţean. Am rugămintea să fim anunţaţi totuşi înainte măcar 
cu trei zile ca să pot să-mi desfăşor şi eu activitatea în mediul privat cum se 
cuvine, iar legat de chestia asta că în 30 de zile, tot timpul anulăm, cred că e o 
chestie de demnitate profesională domnule secretar şi să nu ne ascundem după 
proceduri şi regulamente pentru că ştiţi foarte bine că tot cu proceduri şi 
regulamente au fost foarte multe traume şi foarte multe nemulţumiri de fostele 
administraţii şi tot spunem că vrem să facem alte administraţii. Mulţumesc. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Tot pe procedură. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 O singura dată pe procedură doamna consilier. 

Alţi consilieri dacă mai au intervenţii înainte de a trece la votul ordinii de zi. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean- 

 Mulţumesc. Domnule preşedinte.......... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Nu v-am dat cuvântul doamna consilier, aţi avut cuvântul odată pe 
procedură, aţi avut dreptul să vă spuneţi toate punctele de vedere. 
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Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Păi suntem tot la procedură, la procedura de vot pe care o vom adopta, cum 
votăm, dacă s-a remediat problema cu .......... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Doamna consilier judeţean fiecare dintre colegii noştrii au responsabilităţi, 
acest sistem de vot poate fi auditat. Dacă nu aveţi încredere în sistemul de vot, 
am rugămintea la dumneavoastră auditaţi-l, noi suntem transparenţi, deschişi i-am 
pus la dispoziţie liderului dumneavoastră de grup conform cererii rezultatele 
votului, vă stăm la dispoziţie, domnul Vereş Paul, şeful compartimentului IT, vă stă 
la dispoziţie să vă lămurească cu absolut orice nelămurire aveţi vizavi de sistemul 
de vot. Încă odată toate lucrurile se vor desfăşura transparent, respectăm regulile 
şi legile ţării şi vom face absolut doar ceea ce este prevăzut în proceduri, 
regulamente şi lege. Dacă mai sunt alte intervenţii dacă nu supun votului 
dumneavoastră ordinea de zi prezentată. 
 Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. Eu v-am rugat să votaţi, aveţi 
trei obţiuni, pe tastatura de vot. 

Urîte Florin:- consilier judeţean – 
Vom vota domnule preşedinte, dar conform ultimelor discuţii din şedinţa din 

trecut, până primim expertizarea sistemului electronic vă rugăm să spuneţi şi cine 
e pentru şi împotrivă pentru că..... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Acum am eu o rugăminte la dumneavoastră, şedinţele le conduc eu domnule 

Urîte aşa cum consider.  
Urîte Florin:- consilier judeţean – 
Dar eu v-am spus, am făcut o precizare. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Eu v-am rugat să votaţi, e decizia dumneavoastră, nu fac aici circ cu cine 

este pentru, împotrivă, şi aveţi un sistem de vot cu trei obţiuni. Este alegearea 
dumneavoastră de a participa la şedinţă şi nu participaţi la vot, este doar alegerea 
dumneavoastră. A votat toată lumea? Mai este cineva de votat. Rugămintea să 
apăsaţi butoanele la tastaturi mai cu atenţie.  

Urîte Florin:- consilier judeţean – 
 Văd că aveţi şi dumneavoastră probleme cu proprii... că nu puteţi să validaţi 
şedinţa. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 E validată domnule consilier, fiţi liniştit, nu vă mai îngrijoraţi de ceilalţi, aveţi 
grijă de dumneavoastră. Domnule Paul verifică te rog şi am rugămintea la voi să 
mai apăsaţi tastaturile la instalaţie. 
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Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean- 
 Domnule preşedinte cred că intervenţia colegului meu a fost una 
argumentată şi până vom afla expertiza acestui ........... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Doamna consilier suntem în procedură de vot, o să primiţi cuvântul la 
momentul respectiv. 

Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean- 
 V-aş ruga frumos să nu ridicaţi tonul la mine pentru că…….. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deci eu doar vă anunţ că suntem în procedura de vot şi punct. Nu se 

vorbeşte în procedura de vot. Aveţi un regulament la dispoziţie să-l studiaţi. 
Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean- 

 L-am studiat. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Păi nu se vede că l-aţi studiat.  
Este în regulă, cu “16 voturi pentru” Ordinea de zi s-a aprobat. 

*  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Intrăm în dezbaterea primului proiect Proiect de hotărâre privind 

repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a sumelor defalcate din 
unele venituri ale bugetului de stat pe anul 2013 şi a estimărilor pe anii 
2014-2016. Intervenţii vă rog. Doamna consilier Săsărman Monica. 
 Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Mulţumesc domnule preşedinte. Având în vedere că suntem în procedură 
extraordinară astfel încât nu am avut posibilitatea de a dezbate pe comisii 
proiectul respectiv, mi-am formulat un set de clarificări şi v-aş ruga respectuos să 
daţi curs acestora: 

1. Care au fost criteriile aplicate pentru repartiţia propusă? 
2. Dacă au fost înaintate unităţilor administrativ teritoriale adresele în 

vederea comunicării situaţilor programelor de dezvoltare sau a programelor unde 
unităţile administrativ teritoriale trebuie să asigure cofinanţarea? 

3. Dacă urmare acestor adrese la Consiliul judeţean s-a întocmit o listă cu 
obiectivele investiţionale prioritare în vederea şi pentru susţinerea propunerilor 
dumneavoastră referitoare la repartizarea sumelor? 

4. Care sunt dificultăţile financiare ale Municipiului Bistriţa care v-au 
determinat să apreciaţi că bugetul municipiului trebuie echilibrat? 

5. Care e diferenţa în opinia dumneavostră între necesităţile financiare ale 
comunelor Monor, Galaţii Bistriţei în comparaţie cu comuna Mărişelu astfel încât 
primele primesc mai mult, iar comuna Mărişelu mai puţin? 
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Şi o utimă întrebare care au fost motivele pentru care comunelor Feldru, 
Şanţ, Spermezeu, Rodna aţi propus sumele respective? Mulţumesc domnule 
preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Criteriile pentru care s-a fundamentat propunerea nostră sunt cele prevăzute 
în Legea nr. 273 cea a Finanţelor publice locale cu toate prevederile ei. La punctul 
2 aşa cum prevede legea am trimis în 5 zile după publicarea în Monitorul Oficial a 
bugetului de stat, adrese la toate primăriile şi am primit, are domnul Tiniş Viorel 
un biblioraft important cu toate cererile de la toate primăriile, urmează să facem şi 
un centralizator şi în momentul în care veţi dori o să vi-l punem la dispoziţie. 

4 Municipiul Bistriţa este parte componentă a judeţului Bistriţa-Năsăud cu 
aproape o treime din populaţia judeţului care derulează proiecte foarte importante 
cu fonduri europene şi are nevoie de bani chiar mai mulţi decât putem noi să dăm 
de la Consiliul judeţean şi sigur poate că dumneavostră în calitate de consilier 
judeţean aţi fost obişnuiţi să treceţi în dreptul Municipiului Bistriţa 0. Aici trăiesc 
aproximativ 80 000 de locuitori care contribuie cu taxe şi impozite la bugetul de 
stat şi cred că şi Municipiul Bistriţa trebuie tratat ca atare. Alte intervenţii? 
Domnule consilier Florin Urîte vă rog. 

Urîte Florin:- consilier judeţean – 
Subscriu domnule preşedinte că şi Bistriţa trebuie băgată în seamă de 

Consiliu judeţean. E regretabil că din 90 încoace probabil că, criteriul politic a fost 
cel care a făcut repartiţiile pe aceste fonduri şi cu conştiinţa împăcată şi probabil 
că ştiu că nu mi se va aproba dar eu supun şi un amendament şi rog să se noteze 
dacă se poate face o modificare pe sume şi anume pentru comunele Nuşeni, 
Măgura Ilvei, Rodna, Şieu Măgheruş, Zagra să se suplimenteze cu câte 50.000, 
pentru Chiochiş, Feldru, Ilva Mare, Maieru cu câte 80.000, pentru Lunca, Parva cu 
câte 90.000, pentru Runcu Salvei, Spermezeu, Şanţ cu câte 95.000, astfel ca 
fiecare dintre primăriile menţionate să primescă cel puţin 100.000. Suma totală 
necesară echilibrării este de 1.085.000, sumele necesare sunt obţinute prin 
eliminarea sumelor de la Lechinţa care va primii 200.000, Teaca, Nimigea care vor 
primii 200.000 şi Livezile care va primii 200.000 respectiv Negrileşti care să 
primească 300.000, Salva 250.000, Şieuţ 265.000. Deci este o propunere a 
noastră, deci nu este imperativă doar vă rog dacă poate fi analizată. Vă 
mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Mulţumesc domnule consilier. Dacă sunt alte intervenţii? Şi răspunsul la 
ultima întrebare, scuzaţi-mă doamna Săsărman......... 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Mai sunt două. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Erau cam aceleaşi, aveau acelaşi scop, diferenţele de sume. Aţi primit, i-am 
rugat pe colegii mei şi le mulţumesc pentru că au făcut o muncă destul de 
susţinută să poată să centralizeze alocările de sume din ultima perioadă către 
comunele judeţului Bistriţa-Năsăud, de fapt către U.A.T-uri, către oraşe şi 
municipiu. Aveţi la poziţia 26 din al doilea centralizator comuna Mărişelu la care 
faceţi trimitere care a primit în ultimii ani 32 de miliarde şi comuna Monor care a 
primit 3 miliarde în ultimii patru ani. Şi atunci o să vedeţi care este scopul acestei 
repartizări de echilibrare a bugetelor locale. Deci faceţi şi dumneavoastră o 
comparaţie între Mărişelu 32 de miliarde şi Monor 3 miliarde în decursul celor 
patru ani în care dumneavostră cu onor aţi fost consilier judeţean al judeţului 
Bistriţa-Năsăud. Dacă nu mai sunt alte intervenţii o să supun votului 
dumneavoastră Proiectul de hotărâre, varianta iniţiatorului. În condiţiile în care va 
fi votat se subînţelege că amendamentul făcut de domnul Urîte Florin a fost 
respins. 

Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu „17 voturi pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Trecem la următorul punct de Diverse, dacă sunt intervenţii? 

 Doamna consilier judeţean Săsărman, vă rog. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean- 

 Mulţumesc domnule preşedinte. O singură clarificare. Aţi spus în dezbaterea 
pe fond a proiectului anterior supus discuţiei că au fost respectate criteriile 
aplicate şi prevăzute de Legea 273/2003. Am avut curiozitatea să lecturez 
prevederile art.33 care ne spune clar care sunt acele criterii şi vreau să vă spun că 
nu am regăsit printre criterii şi cel menţionat de dumneavoastră, criteriul alocărilor 
bugetare pentru ultimii trei ani. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Mulţumesc. Mai mult decât atât, am rugămintea la dumneavoastră, noi am 
făcut în mod oficial, dar o să vă rog şi pe dumneavoastră, poate aveţi mai multă 
trecere pe la administraţiile partidelor pe care le reprezentaţi. Guvernul Ponta prin 
Ordonanţa nr.3 din 2013 încearcă să vină în sprijinul administraţiilor locale care 
înregistrează arierate, acordându-le unele facilităţi pentru angajarea unor 
împrumuturi pe termen de 5 ani cu o dobândă bună de 5,25% şi sigur gradul de 
îndatorare spre deosebire de legea care prevedea până la 30% se duce până la 
70%. Deci rugămintea mea la dumneavoastră este, eu le-am făcut în mod oficial 
adrese la toate primăriile. Termenul limită de depunere a acestor cereri este 29 
martie şi am rugămintea să-i sprijiniţi şi dumneavoastră pe reprezentanţii din 
administraţia locală pentru că este o modalitate în care arieratele pot fi stinse. De 
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asemenea sumele care au fost repartizate, noi o să informăm în mod oficial toate 
primăriile, în primul rând sumele o să fie folosite pentru stingerea arieratelor şi în 
a doua etapă pentru sprijinirea proiectelor de dezvoltare locală.  

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Pot să am şi eu o rugăminte? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Păi aţi avut vreo cinci, mai aveţi şi pe a şasea, vă rog. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean- 
 Păi dacă dumneavoastră aţi avut o rugăminte aşa de frumoasă avem şi noi o 
rugăminte. Având în vedere că aţi menţionat despre intenţiile onorabile de altfel 
ale Guvernului Ponta, poate că în virtutea bunelor relaţii pe care Consiliul judeţean 
le cultivă cu Guvernul României s-ar putea ajunge şi la situaţia în care acel recurs 
împotriva Hotărârii date de către Curtea de Apel cu privire la obligarea Guvernului 
de a restitui sumele de bani care le-au fost blocate şi nu doresc să mai reiau 
întreaga poveste, să renunţe la recurs şi banii să vină în judeţul pe care 
dumneavoastră îl patronaţi pentru că nu o să vină nici în buzunarul 
dumneavoastră, nici în al meu, nici în al primarului. Banii respectivi vor veni pentru 
comunităţile din zonă care au demonstrat că au proiecte în derulare şi că îi merită. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Domnule secretar am rugămintea să studiaţi puţin problema aceasta să mă 
informaţi şi pe mine care sunt posibilităţile să punem în practică rugămintea 
doamnei consilier judeţean. 
 Vă doresc o după masă plăcută tuturor. 
 
 
 
        P R E Ş E D I N T E,     SECRETARUL JUDEŢULUI, 
        Emil Radu Moldovan              Iosif Redl 
               
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Intocmit: consilier asistent Răscol Maria ______ 


